

ضمان

مجلس الضمان الصحي
Council of Health Insurance

اسأل الضمان

أبريل 2023م

#الضمان_يضمنك



الإلزامية Mandatory

I'm Saudi female employee in the private sector, and I have medical insurance but that doesn't cover my family, and when I ask them to provide my family with medical insurance, they requested me to pay for it, do they have the right?

The married female employee's health insurance covers her husband, who works in the government sector or is unemployed. Her sons up to the age of 25 and unmarried unemployed daughters are also covered. The employer must pay the premiums for his employees and their dependents to the insurer. The employer is solely responsible for paying the premiums.

أنا موظفة سعودية في القطاع الخاص ولدي تأمين طبي ولكن لا يشمل الأسرة، وعند مطالبتني للشركة بتوفير تأمين طبي لأسرتي أبلغوني أنه علي دفع مبلغ مالي، هل يحق لهم ذلك؟

الموظفة المتزوجة يشمل التأمين الصحي زوجها إذا كان يعمل في قطاع حكومي أو لا يعمل وأبناءها الذكور حتى سن 25 والبنات غير المتزوجات غير العاملات، كما نفيديكم أنه يلتزم صاحب العمل بسداد الأقساط عن العاملين لديه ومعاليتهم لشركة التأمين ويكون صاحب العمل هو وحده المسؤول عن دفع الأقساط.

Is it within the company's discretion to determine the number of children that are eligible for coverage under the insurance policy?

The private sector employer is obliged to insure all his Saudi and non-Saudi employees, along with their family members covered by the Law (wives, sons up to the age of 25 and unmarried unemployed daughters).

هل من حق الشركة تحديد عدد الأطفال الذين يشملهم التأمين؟

يلتزم صاحب العمل في القطاع الخاص بالتأمين على جميع العاملين لديه السعوديين / غير سعوديين وأفراد أسرهم المشمولين بالنظام (الزوجات، الأبناء الذكور حتى سن 25 والبنات غير المتزوجات غير العاملات)



المنافع Benefits

Does health insurance cover autism treatment?

The Basic Health Insurance Policy/Cooperative Health Insurance Policy offers coverage for autism cases up to a maximum of SAR 50,000 during the policy period. For more information on the services available to autism patients, please refer to Appendix No. (4).

هل التأمين الصحي يغطي علاج التوحد؟

تغطي وثيقة ضمان الأساسية / الوثيقة الموحدة تكاليف حالات التوحد بحد أقصى 50000 ريال سعودي خلال مدة الوثيقة، كما يمكنكم الاطلاع الخدمات المقدمة لمرضى التوحد في ملحق رقم (4).

My insurance is set to expire on June 30th, 2023, and I currently have a body mass index (BMI) of 41. I am wondering if my health insurance policy covers sleeve gastrectomy for individuals with my BMI.

Bariatric surgery through sleeve gastrectomy operations is only covered by the Cooperative Health Insurance Policy if BMI is over 45, with a maximum coverage amount of SAR 20,000.

تأميني ينتهي في 30 يونيو 2023 وكتلة الجسم عندي 41 هل يشملني التأمين الصحي في عملية التكميم؟

تغطي وثيقة الضمان الصحي الموحدة جراحة السمنة المفرطة عن طريق عمليات تكميم المعدة (Sleeve) فقط عند تجاوز كتلة الجسم 45 (BMI) بحد أقصى 20 ألف ريال.



المنافع Benefits

My wife had insurance coverage while she was pregnant, but I am wondering if there are any additional costs associated with following up on her pregnancy.

For the purpose of pricing and ensuring that healthcare services are provided in accordance with the benefits of the unified policy, it is necessary to disclose all diseases and health conditions. If requested by the insurance company, the presence of pregnancy must also be disclosed.

تم التأمين على زوجتي وهي حامل، هل هذا يلزمي دفع تكاليف إضافية لمتابعة الحمل ؟

يلزم الإفصاح عن جميع الأمراض والحالات الصحية بالشكل الصحيح لفرض التسعير ولضمان الحصول على خدمات الرعاية الصحية بالشكل المطلوب حسب منافع الوثيقة الموحدة، كما يلزم الإفصاح عن وجود الحمل إذا طلبت شركة التأمين ذلك.



الإلزامية Mandatory

I am currently employed in the private sector, and my husband is also a private sector employee. Unfortunately, my daughter has not been registered with my employer's insurance. I would appreciate guidance on the necessary steps to take in order to add her as a dependent. Additionally, I would like to note that my current insurance policy is valid until July 2023.

In case both spouses are employed in the private sector, the children are eligible for insurance coverage by the husband's employer.

أنا موظفة قطاع خاص وزوجي موظف قطاع خاص ولم يتم تسجيل ابنتي بتأمين جهة عملي، كيف يمكنني إضافتها علماً أن تأميني ساري حتى شهر يوليو 2023؟

في حال عمل الزوجين في القطاع الخاص فإن الأبناء مؤهلون للحصول على التغطية التأمينية من قبل صاحب عمل الزوج.

ضمان

مجلس الضمان الصحي
Council of Health Insurance

chi.gov.sa | 920001177

f YouTube Instagram LinkedIn Twitter SaudiCHI

#اسأل_الضمان

#الضمان_يضمنك